
Schůze výboru Základní odborové organizace FLÚ 

26. 6. 2023 14:00–15:30 

 

Přítomní členové výboru: Martin Brabec, Ondrej Majer, Jan Mervart, Vladimír Mikeš, Pavel 

Nývlt, Alena Sarkissian. 

Alena Sarkissian nejprve informovala, že pokračují přípravy k předání bankovního účtu a 

hledání člověka, který by byl ochoten převzít vedení hospodářské agendy. Vyjádřila 

přesvědčení, že obojí agenda bude vyřešena během července-srpna. 

Alena Sarkissian poděkovala členům výboru za zaslání připomínek ke koncepci řízení 

Filosofického ústavu jediného kandidáta na ředitele ústavu. 

Alena Sarkissian sdělila, že došlo k setkání předsedů ZOO s ředitelem FLÚ. Předsedové 

ředitele informovali o programových prioritách výboru a domluvili se s ním na dalším setkání 

v září, mj. ve věci chystaných škrtů v institucionálním financování AV. Předsedové též 

plánují setkání s budoucím ředitelem FLÚ, zvláště o tématu atestací. V této souvislosti Alena 

Sarkissian vyzvala k debatě o dvou tématech: 1) zda požadovat, aby byl u všech jednání 

přítomen zástupce odborů jako pozorovatel; 2) zda je vhodné, aby jakýkoli člen výboru byl 

členem kterékoli atestační komise. 

Jan Mervart informoval o schůzce předsedů ZOO ústavů 3. vědní oblasti, která je 

plánována na 21. září. Požádal členy výboru o pomoc se získáním kontaktů na předsedy 

některých relevantních ZOO. Alena Sarkissian doplnila, že už byly navázány kontakty i se 

zástupci iniciativy „Hodina pravdy“, zřejmě budou pozváni i zástupci iniciativy „Věda žije!“, 

případně odborů FF UK. Výbor prodiskutoval otázku pozdějšího zapojení odborářů z 1. a 2. 

vědní oblasti a potřebu přesných dat o reálné výši mezd, zvl. v rámci jednotlivých tarifních 

tříd. 

Alena Sarkissian předestřela plán uspořádání členské schůze tematicky omezené na jedno 

z klíčových témat, konkrétně hodnocení práce. Schůze by se měla uskutečnit v AKC 

začátkem října (datum bude upřesněno) a na programu bude moderovaná diskuse kolem 

maximálně pěti konkrétních otázek. Vyzvala členy výboru, aby návrhy těchto otázek, resp. 

problémů k vyřešení, zadávali do sdíleného dokumentu. V této souvislosti: 

Výbor prodiskutoval silné a slabé stránky dotazníku k atestacím, jejž zaměstnancům 

rozeslal zástupce ředitele pro vědeckou činnost;  

Vladimír Mikeš, Pavel Nývlt a Ondrej Majer souhlasili, že předloží pracovní 

koncepční dokument k hodnocení zaměstnanců v FLÚ, který bude zaměřen především 

na atestace a jehož součástí bude i zhodnocení stávajícího atestačního řádu; 

Výbor se shodl na tom, že je nezbytné s dostatečným předstihem stanovit transparentní 

a všem známá pravidla pro atestace, jejichž dodržování bude vymáháno. 

Výbor prodiskutoval pozitiva a negativa účasti zástupce odborů na jednání atestačních komisí 

jako pozorovatele a rozhodl se nechat tuto otázku otevřenou, jako jeden z bodů k projednání 

na říjnové členské schůzi. 



Výbor schválil (6 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdrželo) usnesení zapovídající členům výboru 

účast v atestačních komisích, aby se předešlo možnému střetu zájmů. 

Vladimír Mikeš položil otázku, zda spadá od agendy odborů dbát o zastoupení plurality 

názorů a plurality přístupů k bádání v různých grémiích či orgánech FLÚ, která se přímo či 

nepřímo podílejí na hodnocení zaměstnanců; otázka byla ponechána otevřena k dalšímu 

projednání. 

Alena Sarkissian informovala o dotazu člena, zda by schůze výboru mohly být veřejné. 

Výbor se po diskusi přiklonil ke stanovisku, že vzhledem k agendě, kterou je nutné projednat, 

bude lepší nečinit jednání výboru veřejnými, ale že pro zvýšení participace řadových členů 

budou pořádány tematicky zaměřené členské schůze, a to s vyšší frekvencí než doposud. 

Pavel Nývlt vyzval členy výboru, aby mu zaslali připomínky k jeho návrhu úpravy informací 

o odborové organizaci v manuálu pro nové zaměstnance. 

Termín příštího jednání Výboru byl stanoven na pondělí 11. září od 14:00 do 15:30. 


